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Anem a vore si acabem . . . Senyores diputades, per favor, a 
vore si podem acabar la pregunta . A vore si deixem el senyor 
conseller que puga fer la seua intervenció, que no resposta .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

La veritat és que dóna per a molta improvisació el poc rigor 
que ha demostrat el senyor diputat . Perquè si pregunta per la 
patronal autonòmica i se’n va per peteneres, aleshores, qual-
sevol en este món pot ser diputat i treballar per als valenci-
ans i valencianes . (Aplaudiments) Ho sent molt, eh, ho sent 
molt . Qualsevol . Qualsevol .

Mire, primer, vaig a donar-li… (Veus)

La senyora vicepresidenta primera:

Per favor .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

 . . .les gràcies .

La senyora vicepresidenta primera:

Per favor, per favor deixen el conseller que s’expresse sense 
interferències, per favor . Sí, senyora . Senyor conseller, conti-
nue, per favor, si són tan amables .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Vaig a donar-li les gràcies per les galanteries . Això, la veritat, 
sense cap ironia .

Però després vostés utilitzen el mateix modus operandi 
de sempre . Filtren, o veuen en premsa, i li donen validesa . 
Encara que saben que és mentira . Encara que saben que és 
mentira . I si no, respecte a tot el que vosté ha dit, que es va 
publicar en un mitjà de comunicació, pregunte-li al senyor 
Máximo Buch . Pregunte-li al senyor Máximo Buch, i li ho 
explicarà amb pèls i senyals, com a mi m’ho ha explicat .

I a partir d’ahí, podem parlar de realitats, de veritats i no de 
mentires i d’interpretacions com les que vosté fa contínua-
ment cada vegada (aplaudiments) que parla ací, sense arreglar 
absolutament res .

I mire, li ho dic tot, li ho dic tot . El temps ho madura tot . El 
temps ho madura tot. Vostés, si volen fiscalitzar la gestió 
d’este conseller i d’esta conselleria i d’este govern, haurien 
de treballar una miqueta més, una miqueta més, i anar al fons 
de la fiscalització. I jo li dic que esta conselleria està oberta 

perquè vosté qualsevol document que demane el tinga en 
pèls i senyals .

I, si no el té, m’ho diu . A partir d’ahí, vostés podran fer una 
fiscalització mínimament decent, perquè el que estan fent i 
tot el que vosté ha dit és d’una indecència supina .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyor conseller .

Anem a passar a la pregunta número 853, que formula el 
diputat senyor Vicente Casanova, del Grup Parlamentari 
Popular, al conseller d’Economia Sostenible . Senyor 
Casanova, quan vullga, pot començar .

El senyor Casanova Claramonte:

Gràcies, senyora presidenta .

Jo, senyor conseller, vaig a fer-li una pregunta des de les 
dades . Lamente que les dades que tinc són els que vosté m’ha 
donat . No en tinc de millors, perquè són els que vosté m’ha 
donat . No faig ningun juí de valor, eh? Estic dient una realitat .

Mire, el pasado 20 de abril este diputado que le habla hacía 
públicos los datos sobre la bajísima ejecución presupuesta-
ria de diversas líneas de su conselleria, que usted mismo me 
había proporcionado el día 29 de marzo, como respuesta a 
nuestras preguntas escritas .

Ese mismo día 20 de abril, en nota de prensa, usted me 
contestaba literalmente que «le hemos explicado un millón 
de veces», home, un poc exagerat pareix vosté al manejar els 
números, aixina s’entenen certes coses . (Rialles)

Decía, «le hemos explicado un millón de veces a Vicente 
Casanova, o sea, a un servidor, que es imposible culminar la 
mayoría de ayudas en un año natural, y que es una perver-
sión analizar la ejecución de los presupuestos en diciembre 
y mirando la columna de pagos y no la ejecución . Por lo que 
parece, –referint-se a mi– que no lo entiende o habrá que 
emplear más pedagogía para que lo entienda . No debería de 
confundir ejecución con pagos» .

Eixa és la nota de premsa que vosté va fer pública eixa 
mateixa vesprada . Jo, que des de sempre he segut molt apli-
cat, sempre, pensé que sería bueno darle al señor conseller 
la ocasión de que me lo vuelva a explicar una vez más, alcan-
zando el millón y una veces, y por eso le formulo la siguiente 
pregunta:

¿Cuáles son las razones que justifican la baja ejecución presu-
puestaria del ejercicio 2016 en materia de economía social, 
comercio y consumo, política industrial y energía de su conse-
lleria? Pero le sugiero, para que le entendamos un servidor y 
toda la cámara, que nos explique también qué entiende usted 
por ejecución presupuestaria .
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Puesto que en cuatro años que he sido concejal de hacienda, doce 
años de alcalde y casi dos de diputado, total diecisiete, nunca he 
visto la columna «ejecutado» en los informes de seguimiento 
presupuestario . He visto «obligaciones reconocidas netas», o 
«pagos», pero no nunca «ejecutado» . En su libro, tampoco está .

Tampoco aparece el término ejecutado en los informes de 
seguimiento presupuestario de La Generalitat, por lo que 
deduzco que es un invento suyo para enmascarar la realidad 
de su nula gestión, que son datos que usted no me ha dado .

Gracias . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyor Casanova .

Conseller .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

ADOC, es diu ADOC . De totes maneres, senyor diputat . . ., la 
columna ADOC, perquè ho tinga clar . Vaig a contestar-li a la 
pregunta, i jo li diria que respecte a eixa pregunta que vosté 
em fa, dir-li que l’execució pressupostària no ha segut baixa, 
a pesar de tots i cadascun dels condicionants que vostés ens 
van deixar . (Aplaudiments)

El senyor Casanova Claramonte:

Mire, senyor conseller . . . Puc parlar ja? Sí?

Los datos, sus datos . . .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Ara li’ls tornaré a donar . . .

El senyor Casanova Claramonte:

No, mire: es esta la seua firma o li l’han falsificat?

Confirma la bajísima ejecución presupuestaria de su conselle-
ria . Usted quiere confundirnos y trata de ocultar la realidad, 
evitando darnos información de los pagos efectuados y de las 
fechas de pago de las ayudas de su departamento, para ocul-
tar su falta de ejecución presupuestaria . Insisto, le habíamos 
pedido datos de obligaciones reconocidas y de pagos, y usted 
no nos ha querido los datos de los pagos efectuados . Por lo 
que nos hemos visto obligados a reclamarlos .

El pasado 24 de enero, usted anunciaba, y así lo recogie-
ron los medios, que con un 90% del presupuesto ejecutado, 

2016 no ha sido un año perdido . Las mentiras, señor conseller, 
tienen las patas muy cortas . Y la realidad es la que venimos 
denunciando reiteradamente . La conselleria de Economía está 
paralizada por la inacción, por su inacción, y ha dejado en 
mínimos la ejecución de las políticas industriales de la comu-
nitat en el ejercicio 2016 .

Mire, la realidad de las cifras, de sus cifras, señor conseller, es 
que la gran mayoría de los programas de su conselleria han 
quedado prácticamente en blanco . Y, como tendré ocasión en 
la interpelación de seguir abundando en este tema, no voy a 
detallarle partida por partida ahora de lo que ha sido su año –
luego lo haré– desde el punto de vista presupuestario .

Pero datos en la mano, señor conseller, con sus datos en la 
mano, se pone en evidencia que usted ha perdido un año, y lo 
que es peor, lo ha hecho perder a los valencianos .

Muchas gracias . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gracias, señor Casanova .

Conseller, quan vullga .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Gràcies, senyora presidenta .

Senyor diputat, senyories .

Mire, vaig a intentar ser molt didàctic i vaig a detallar-li les 
taxes d’execució pressupostària de l’any 2016 en aquesta 
conselleria . I després també, ja que vosté ja ha introduït 
el tema de la interpel·lació, li explicaré quants milions van 
deixar de deute vostés, que ha hagut de pagar esta conselle-
ria i este Consell en fa molt poquet de temps . I això ho ha de 
tindre en compte .

Mire, programa 322 .55, emprenedors, cooperativisme i 
economia social . El 74,33% de la dotació pressupostària en 
aquest programa es va executar a nivell de compromisos de 
despesa, dels quals el 99,66% d’aquestos es va convertir en 
obligacions reconegudes, és a dir, 74,08% del pressupost .

Programa 443 .10, protecció als consumidors . El nivell 
de compromisos de despesa va aconseguir el 77,04% i, 
d’aquesta xifra, el 97,54% es va traduir en obligacions reco-
negudes . 75,14 del pressupost .

722 .20, política industrial . Els compromisos de despesa van 
aconseguir el 81,80% de la dotació pressupostària, sent 
el 99,94 d’aquestos obligacions reconegudes, 81,75 del 
pressupost .

Programa 731 .10, energia . Compromisos, 88,42% del pressu-
post, dels quals el 99,83% es va materialitzar en obligacions 
reconegudes . 88,27 del pressupost .
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761 .10, ordenació i promoció comercial . El 92,85 del pressu-
post es va convertir en compromisos de despesa, dels quals 
el 97,41 van ser obligacions reconegudes . Total del pressu-
post, 90,44 .

Programa 762 .10, comerç exterior, amb un 93,20% de 
compromisos de despesa sobre el pressupost i un cent per 
cent d’obligacions reconegudes sobre aquests últims, és a dir, 
un 93,20 del pressupost .

Pense que són números a considerar . A més a més, li reco-
mane que faça un repàs d’execució dels altres anys, amb un 
resultat d’execució molt i molt eficient en aquesta conse-
lleria . I no vaig ara a posar-li exemples, però sols li diré 
que el reconeixement d’obligacions de la secció 11 es va 
situar entre nou i tretze punts per sota de la mitjana de La 
Generalitat en el període 2011-2014 .

Per altra banda, he de dir-li que la crítica utilitzada per vostés 
de l’existència de baixos nivells de pagaments, caldria formu-
lar-la en un altre debat, encara que després crec que tindrem 
temps de poder parlar-ne. I sap vosté que l’infrafinançament 
que patim i que aboca a situacions crítiques de tresoreria, amb 
ajornaments fins als donatius del senyor Montoro via FLA.

A més a més, li he de dir, i vosté ho sap, que cal tenir en 
compte que en 2016 es va produir el canvi en el model de 
tramitació de subvencions, l’aplicació d’eixa Llei 1/2015 que 
vostés van deixar perquè altres aplicaren, perquè tenien clar 
que no anaven a continuar gestionant . I açò suposa la neces-
sària aprovació de bases reguladores de les subvencions de 
manera independent a les convocatòries mateixes . I sap que 
té una tramitació molt complexa. Al 2016, fins a 26 noves 
ordres de base van vore la llum, la qual cosa ha suposat un 
esforç considerable que ha provocat el retard de l’execució 
del pressupost . Retard, única i exclusivament .

I a més, per primera vegada, tenim el pla estratègic de 
subvencions . Document necessari i obligatori d’acord amb la 
llei general de subvencions que, des de l’any 2003 vostés no 
feien i tenien aparcat . I he de dir-li una altra cosa . Imagine tot 
eixe treball si ha donat fruit, perquè en estos moments s’han 
publicat o signat de la secció 11 de conselleria del 2017 els 
65% de convocatòries, de l’Ivace el 50% . . .

La senyora vicepresidenta primera:

Senyor conseller .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

 . . .i del Servef el 83% . Per tant, crec que el treball que estem 
fent és un treball rigorós, seriós i està arribant als sectors 
productius, que és pel que estem treballant . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Moltes gràcies, senyor conseller .

Anem a continuar amb la pregunta 769 que formularà la 
diputada Noelia Hernández del Grup Parlamentari Socialista 
també al conseller d’economia sostenible . El micro, no? Ara 
li’l llevaré jo, però . . .

Señora Hernández, cuando quiera .

La senyora Hernández Sánchez:

Muchas gracias, señora presidenta .

Buenas tardes, señor conseller .

A principios del año pasado se aprobó en este parlamento 
una iniciativa de nuestro grupo para crear la ley de áreas que 
impulse y regule las áreas empresariales de la Comunidad 
Valenciana . Entre las medidas que se incluían estaba la crea-
ción de una herramienta que sirviera para localizar, identifi-
car y censar el suelo industrial disponible en nuestro terri-
torio . ¿Por qué? Pues, como ya hablamos en el último pleno, 
para una empresa que quiera realizar inversión productiva la 
ubicación va a ser clave a la hora de tomar la decisión final.

La burbuja inmobiliaria que llevó a un crecimiento insosteni-
ble en la construcción residencial también tuvo los mismos 
efectos en la construcción de equipamiento industrial . Como 
consecuencia, tenemos polígonos y zonas industriales vacías, 
algunas áreas que parecen lugares fantasmas, algunas ni 
siquiera terminadas e inversiones que no han tenido absolu-
tamente ningún retorno . Sin que hubiera ninguna preocupa-
ción por parte del anterior gobierno ni ninguna medida que 
intentara solventar este problema .

Durante mucho tiempo hemos olvidado que los polígonos 
son un barrio más de los municipios que, aunque contribu-
yentes netos, porque contribuyen de manera directa a los 
impuestos de los ayuntamientos y de las autonomías y del 
estado, necesitan inversión pero también necesitan atención, 
puesto que son claves para atraer riqueza y empleo a las dife-
rentes localidades .

Algo increíble en su momento cuando preparamos esta 
iniciativa es que no se supiera cuantos polígonos había en 
Comunidad Valenciana en ese momento, en qué situación 
estaban, ni siquiera que hubiera habido una estrategia indus-
trial de comercialización y atracción de inversiones ofertando 
el suelo disponible que había en la Comunidad Valenciana, no 
sólo el público sino también el privado . Nunca se ha hecho una 
estrategia industrial que contemple y valore lo que supone el 
suelo industrial de calidad para las empresas inversoras .

Es más, en la era de internet, podríamos tener una herra-
mienta que sirviera para aglutinar toda la oferta y las condi-
ciones de estas para las empresas que estuvieran intere-
sadas, facilitando la colocación del suelo que ya existe sin 
necesidad de construir y construir y siendo más eficaz con los 
recursos que ya tenemos y están disponibles .

Muchas veces se impulsa la creación o la construcción de 
nuevos parques con la excusa de que no hay suelo disponible 
cuando quizá tengamos oferta en esa comarca en una zona 
cercana, pero ni siquiera lo sepamos . No sepamos que existe 
ese suelo a disposición de las empresas interesadas . Con 


